

ກັບຮາມານ ຊຶ່ງພຣະນາງເອສະເທີ ໄດ້ຈັດຕຽມໄວ້ ອັນທີ່ຢູ່ໃນງານກິນລ້ຽງ ກຳລັງຕື່ມເຫຼົ້າອະນຸນ ກະສັດກຳກ່າວກັບ ເອສະເທີວ່າ "ຄຳຮ້ອງຂໍຂອງພຣະນາງເປັນສິ່ງໃດນັ້ນ ມັນຈະເປັນທີ່ໂຜດປະທານແກ່ນາງ ແລ້ວຄຳທູນຂໍຂອງພຣະ ນາງວ່າອັນໃດ ແມ່ນຈະເຖິງເຄິ່ງຮາຊອນາຈັກຂອງເຮົາກໍຈະໃຫ້" ພຣະນາງເອສະເທີທູນວ່າ "ຄຳຮ້ອງຂໍຂອງຂ້າ ນ້ອຍ ແລະຄຳທູນຂໍຂອງຂ້ານ້ອຍ ຄື ອຳນາດຂໍ້ອະທິຍະໃນສາຍພຣະເນດຂອງກະສັດ ແລະເປັນທີ່ພໍພຣະ ທັຍກະສັດທີ່ຈະປະທານຕາມຄຳຮ້ອງຂໍຂອງຂ້ານ້ອຍ ແລະໃຫ້ຄຳທູນຂໍຂອງຂ້ານ້ອຍສຳເລັດ ຂໍກະສັດສະເດັດມາທີ່ ງານກິນລ້ຽງຊຶ່ງຂ້ານ້ອຍຈັດຕຽມໄວ້ພ້ອມກັບຮາມານ ແລະມື້ອື່ນນີ້ຂ້ານ້ອຍຈະເຮັດຕາມທີ່ກະສັດກ່າວນັ້ນ."

ເອສະເທີໄດ້ທຳການຕັດສິນໃຈ. ພຣະນາງໄດ້ໃຊ້ອິດທິພົນເທົ່າທີ່ນາງມີ ແລະເຂົ້າໄປຫາກະສັດກ່ຽວກັບແຜນ ການທຳລາຍລ້າງໄພພິນຂອງພຣະນາງທີ່ຈວນຈະມາເຖິງນັ້ນ. ພຣະນາງພໍພຣະທັຍທີ່ຈະເອົາຊີວິດຂອງພຣະນາງເຂົ້າ ສ່ຽງ, ແຕ່ພຣະນາງບໍ່ໄດ້ເອົາໜ້າທີ່ເຂົ້າໄປແບບງ່າຍໆ. ພຣະນາງ ແລະໄພພິນຂອງພຣະນາງໄດ້ຖືສິນອິດອາຫານຕັ້ງ ສາມວັນກ່ອນທີ່ຈະເຂົ້າໄປເຝົ້າກະສັດ(ເອສະເທີ 4:16-17). ເຖິງແມ່ນພຣະອົງເປັນພຣະສວາມີຂອງພຣະນາງກໍຕາມ ກະສັດເຊເຊັດເປັນກະສັດທີ່ໂຫດຫ້ຽມກົດຂີ່ຂີ່ເທັງ; ດັ່ງນັ້ນການເຂົ້າເຝົ້າກະສັດຈຶ່ງເປັນຕາໜ້າຍ້ານແມ່ນກະທັ້ງພຣະ ຣາຊິນີເອສະເທີ. ພຣະນາງຫວ່ານປັນຍາໃນການເຂົ້າເຝົ້າຂອງພຣະນາງ ແລະຂຸນຕໍ່ສິ່ງທີ່ກົງກັນຂ້າມກັບການຖ່ອມ ຕິນຂອງພຣະນາງ. ບາງທີເປັນເພາະພຣະນາງຮູ້ປັນຍາຂອງສຸພາສິດ ທີ່ກ່າວເຖິງຄົນປະເພດທີ່ມີພິກໄຫວ ທີ່ຈະລົງຜົນ ໃຫ້ຜູ້ນຶ່ງຢືນຢູ່ຕໍ່ພຣະພັກກະສັດໄດ້ (ເບິ່ງ ສຸພາສິດ 22:29).

ໃນທາງໃດທີ່ການກະທຳຂອງເອສະເທີສະແດງໃຫ້ເຫັນຄວາມກ້າຫານແລະການຖ່ອມຕົວ ?

ເອສະເທີ ບໍ່ໄດ້ເຂົ້າໄປເຝົ້າພຣະຣາຊາໃນການແຕ່ງຕັ້ງດ້ວຍການນຸ່ງໂຖ່ປ່ານ ແລະໂຮງຂີ້ເຖົ້າ. ພຣະນາງນຸ່ງເຄື່ອງທົງ ຂອງພຣະຣາຊິນີຊຶ່ງເໝາະສົມກັບພຣະຣາຊາ. ເອສະເທີ ເຮັດເຊັ່ນນີ້ເພື່ອທວນຄວາມຈຳ ອາຮາຊູຣັສ, ຜູ້ຊຶ່ງບໍ່ໄດ້ເຫັນ ມະເຫສີໄດ້ສາມສິບວັນແລ້ວ ຈຶ່ງແມ່ນພຣະນາງງາມຍິບຍັບພຽງໃດ. ເອສະເທີໄດ້ເອົາຊະນະໃຈຂອງພຣະອົງ ແລະອາ ຮາຊູຣັສໄດ້ປະທານອານຸຍາດໃຫ້ພຣະນາງເຂົ້າເຝົ້າພຣະອົງ.

ແຕ່ເອສະເທີສາມາດທູນຂໍພຣະຣາຊາ, ຂຸນນັ້ນແລະທີ່ນັ້ນ, ເພື່ອປົກປັກຮັກສາຊາວອິສຣາເອນ. ແຕ່ພຣະນາງ ເລືອກທີ່ຈະເອົາສະພາບການທີ່ສົມບູນທີ່ສຸດ, ໃນເວລາທົ່ວໃຈຂອງພຣະຣາຊາຊົງປະທັບໃນບ່ອນທີ່ຖືກຕ້ອງ ເພື່ອຕອບ ສນອງຕໍ່ການທູນຂໍຂອງພຣະນາງ. ເຫດໃດ? ເອສະເທີຮູ້ຄຸນຄ່າຂອງຊ່ວງເວລາ ແລະການສ້າງຄວາມສັມພັນ. ຖ້າ ພຣະນາງຮີບຮ້ອນເລັ່ງການທູນຂໍ, ໂອກາດຈະໄດ້ຮັບຄຳຕັດສິນອາດຈະສູນເສັງໄປຕລອດການ ແລະທີ່ນັ້ນ, ເພື່ອປົກ ປັກຮັກສາຊາວອິສຣາເອນ. ແຕ່ພຣະນາງເລືອກທີ່ຈະເອົາສະພາບການທີ່ສົມບູນທີ່ສຸດ, ໃນເວລາທົ່ວໃຈຂອງພຣະຣາ ຊາຊົງປະທັບໃນບ່ອນທີ່ຖືກຕ້ອງ ເພື່ອຕອບສນອງຕໍ່ການທູນຂໍຂອງພຣະນາງ. ເຫດໃດ? ຖ້າຊາວຍິວຄົນໃດໃນຊຸຊາ ຊາບໃນສິ່ງທີ່ເອສະເທີກະທຳລົງໄປ, ພວກເຂົາກໍອາດຖາມການກະທຳຂອງພຣະນາງ. ເຫດໃດ ພຣະນາງຈຶ່ງໃຫ້ກຽດ ຜູ້ຊາຍຢ່າງຮາມານ, ຜູ້ຊຶ່ງໄດ້ອອກໝາຍສັງຫານພວກເຂົາ? ພຣະນາງຍັງບັງອາດຖວາຍກຽດພຣະຣາຊາຜູ້ຊຶ່ງໄດ້ເຊັນ ຕັດຮອນອິສຣະພາບຂອງພວກເຂົາ ໄດ້ຫຼື? ຕໍ່ຂີດຄວາມຍ້ານກົວຕໍ່ຄວາມຕາຍຂອງຊາວຍິວແຕ່ລະຄົນ, ການກະທຳ ຂອງພຣະນາງກໍອາດຖືກຄັດຄ້ານກໍເປັນໄດ້.

ແຕ່ການເຂົ້າເຝົ້າຂອງພຣະນາງເປັນການສລາດຫຼາຍ. ຊຶ່ງພຣະເຢຊູໄດ້ຊຸດຄວາມກ້າຫານຂອງເຫຼົ່າສາວິກຂອງ ພຣະອົງວ່າ " ຈົ່ງສລາດເໝືອນນູ ແລະສຸພາບເໝືອນນົກເຂົາ" (ມັດທາຍ 10:16). ກະທຳໃນສິ່ງທີ່ຖືກຕ້ອງບໍ່ແມ່ນ ພຽງແຕ່ເຮັດໃຫ້ຖືກຕາມເຮື່ອງເທົ່ານັ້ນ; ມັນກ່ຽວກັບການໃຊ້ຄວາມສລຽວສລາດ ແລະຄວາມຄ່ອງແຄ້ວຂອງເຮົາເພື່ອ ບັນລຸຜົນດີເຕັມສ່ວນ. ມັນຈະບໍ່ເປັນຜົນດີສຳລັບເຮົາເລີຍ ຖ້າເຮົາພຽງແຕ່ໂກດຮ້າຍຕໍ່ສູ້ສິ່ງຊົ່ວຮ້າຍ ການທຳງານສ້າງ ຄວາມສັມພັນກັບຄົນຜູ້ຊຶ່ງຈະນຳການປ່ຽນແປງມາໃຫ້. ນີ້ແມ່ນຄວາມຊັດຈິງ ເຖິງແມ່ນເຮົາເອົາກິດເອົາການ ບໍ່ວ່າ

ເພື່ອການປ່ຽນແປງໃນຄອບຄົວ, ໃນໂບດ ແລະ ໃນຊຸມຊົນກໍແລ້ວແຕ່. ພວກເຮົາສາມາດລຸກຂຶ້ນສູ່ເພື່ອຜູ້ອື່ນດ້ວຍການ
ຖ່ອມຕົວຢ່າງດຽວກັນກັບເອສະເທີ. ພຣະນາຍບໍ່ໄດ້ຮຽກຮ້ອງສິ່ງທີ່ຢູ່ຕາມທາງຂອງພຣະນາຍຍ້ອນວ່າພຣະນາຍເປັນ
ພຣະຣາຊິນີ. ຊີວິດຂອງຄຣິສຕຽນຮຽກຮ້ອງໃຫ້ມີການຖ່ອມຕົວ, ແຕ່ມັນບໍ່ງ່າຍສເມີໄປ. ມັນເປັນການງ່າຍກວ່າທີ່ເຮົາ
ຈະປະຄວາມໂກດຮ້າຍ ແລະຄວາມອວດອົງຂອງເຮົາຕາມທາງ ໃນຍາມຈັດການກັບບັນຫາຕ່າງໆ.

ການຖ່ອມຕົວເປັນສິ່ງງົດງາມ, ແລະ ມັນໃຊ້ງານໄດ້ດີຢ່າງວິເສດເມື່ອການກະທຳຂອງເຮົາສຳແດງອອກຕໍ່ຄົນ
ອື່ນ. ການຖ່ອມຕົວບໍ່ເຮັດໃຫ້ຕົກຕໍ່າລົງ, ແຕ່ຈະຕ້ອງໄດ້ລຸກຂຶ້ນດ້ວຍການເປັນເໝືອນພຣະຄຣິດ ຊຶ່ງເຮັດໃຫ້ແຕກຕ່າງ.
ດັ່ງກະສັດໂຊໂລໂມນຈຶ່ງກ່າວວ່າ "ຄຳຕອບທີ່ອ່ອນຫວານລະງັບຄວາມໂກດໄດ້" (ສຸພາສິດ 15:1).

ແມ່ນຫຍັງເປັນຮີວອັນໃຫຍ່ທີ່ສຸດຊຶ່ງພວກເຮົາມັກປະເຊີນ ເມື່ອເຮົາຮັກສາ ການຖ່ອມຕົວໃນຊີວິດເຮົາ?

2. ເອສະເທີ 5:9-14 :

⁹ມື້ນັ້ນ ຮາມານກໍອອກໄປດ້ວຍໃຈຊື່ນບານ ແລະຍິນດີ ແຕ່ເມື່ອຮາມານເຫັນມໍເດກາຍຢູ່ປະຕູຂອງກະສັດບໍ່ຍິນດີ ຫຼື
ຕົວສັ່ນຢູ່ຕໍ່ໜ້າຕົນ ເພິ່ນກໍດຳມໍເດກາຍ ¹⁰ເຖິງຢ່າງນັ້ນກໍດີ ຮາມານອິດກັນໄວ້ ກັບໄປເຮືອນໃຊ້ໃຫ້ຄົນໄປຕາມບັນດາ
ເພື່ອນຂອງຕົນ ແລະ ນາງເຊເຣັດເມັງຂອງຕົນ ¹¹ຮາມານພັດນາເຖິງຄວາມຮຸ່ງເຮືອງງົດງາມແຫ່ງຄວາມຮັ່ງມີຂອງຕົນ
ຈຳນວນລູກຂອງຕົນ ແລະກຽດຕິຍົດທັງໝົດຊຶ່ງກະສັດປະທານແກ່ຕົນ ແລະເຖິງເຮືອງວ່າກະສັດໄດ້ເລື່ອນຕົນຂຶ້ນເໜືອ
ເຈົ້ານາຍ ແລະຂ້າຣາຊການຂອງກະສັດຢ່າງໃດ ¹²ແລ້ວຮາມານເສີມວ່າ "ແມ່ນພຣະຣາຊິນີເອສະເທີກໍບໍ່ໄດ້ໃຫ້ຜູ້ໃດ
ໄປກັບກະສັດໃນງານກິນລ້ຽງ ຊຶ່ງພຣະນາຍໄດ້ຈັດຂຶ້ນນອກເໜືອຈາກຕົວຂ້ອຍ ແລະມື້ອື່ນນີ້ພຣະນາຍໄດ້ເຊີນຂ້ອຍກັບ
ກະສັດອີກ ¹³ແຕ່ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ບໍ່ໄດ້ເປັນປໂຍດແກ່ຂ້ອຍ ຕາບໃດທີ່ຂ້ອຍເຫັນມໍເດກາຍຊາວຢີວນັ່ງຢູ່ທີ່ປະຕູຂອງກະສັດ"
¹⁴ເຊເຣັດເມັງຂອງເພິ່ນ ແລະສະຫາຍທັງໝົດຂອງເພິ່ນຈຶ່ງເວົ້າກັບເພິ່ນວ່າ " ຂໍເຮັດບ່ອນແຂວນຄໍສູງຫ້າສິບສອກ ຮຸ່ງ
ເຂົ້າກໍທູນກະສັດໃຫ້ແຂວນ ມໍເດກາຍໃນບ່ອນນັ້ນ ແລະຈຶ່ງໄປກິນລ້ຽງຢ່າງຊື່ນບານກັບກະສັດ" ຄຳແນະນຳນີ້ເປັນທີ່
ພໍໃຈຮາມານ ເພິ່ນຈຶ່ງສັ່ງໃຫ້ເຮັດບ່ອນແຂວນຄໍໄວ້.

ຮາມານສະແດງຕົວກົງກັນຂ້າມກັບການຖ່ອມຕົວຂອງເອສະເທີຢ່າງສິ້ນເຊີງ. ທ່ານສາມາດຮູ້ສຶກເຍື່ອໃຍແຕ່ລະ
ບາດກ້າວຂອງຮາມານໃນເມື່ອເພິ່ນອອກຈາກພຣະຣາຊວັງ. ແລ້ວເພິ່ນກໍຢ່າງຜ່ານປະຕູໂຂງຂອງກະສັດ ແລະມໍເດ
ກາຍກໍນັ່ງຢູ່ຫັ້ນ, ບໍ່ຍອມສະແດງຄວາມໂຄຣບໃດໆຕໍ່ຮາມານ. ຄວາມຕື່ນເຕັ້ນດີໃຈຂອງຮາມານ ໄດ້ກັບກາຍເປັນ
ໂມໂຫເປັນພື້ນເປັນໄຟທັນທີ. ໃນຕອນນີ້, ຂໍ້ 10 ບັນທຶກຄຸນສົມບັດດີສິ່ງດຽວທີ່ເຫຼືອໃຫ້ເຮົາເຫັນໃນຊີວິດຮາມານກໍມີ
ແຕ່:"ຮາມານຄວບຄຸມສຕິຕົນເອງໄວ້ໄດ້." ມັນເປັນສິ່ງສຳຄັນທີ່ຈະຢຸດແລະ ສັງເກດຄວາມກ້າຫານສືບຕໍ່ໄປຂອງມໍເດ
ກາຍ, ຜູ້ຊຶ່ງຍັງບໍ່ຍອມຍິນກັມຫົວ ຫຼືສະແດງຄວາມຍ້ານກົວຕໍ່ໜ້າຮາມານ; ເພິ່ນບໍ່ເຮັດແມ່ນກະທັ່ງຕົວສັ່ນເມື່ອຂ້າຣາຊ
ການຂຶ້ນຜູ້ໃຫຍ່ຜ່ານມາ. ຈຶ່ງພິຈາຣະນາເບິ່ງຄວາມໂຫດຫັງມຂອງຮາມານເດັ່ນຂັດພຽງໃດ, ແນ່ນອນ ຄົນອື່ນໆໃນພຣະ
ຣາຊວັງກໍເກງກົວເພິ່ນ. ມໍເດກາຍ ແລະເອສະເທີຢູ່ເພື່ອສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງ ແລະຜູ້ໃດຜູ້ນຶ່ງ ຫລາຍກວ່າເພື່ອຕົວເອງ, ແຕ່ຮາ
ມານແມ່ນກ່ຽວກັບຮາມານເອງ. ເພິ່ນບໍ່ໄດ້ສົນໃຈໃນການໃຊ້ຕໍາແຫ່ງອັນສູງສົ່ງຂອງລາວເພື່ອຣາຊອານາຈັກເປີເຊັງ
ເພື່ອຮັບໃຊ້ປະຊາຊົນ; ເພິ່ນສົນໃຈນຳແຕ່ອຳນາດ ແລະກຽດສັກສີຂອງຕົນເອງ. ຮາມານຢູ່ເພື່ອໃຫ້ພໍໃຈຕົນເອງ. ແມ່ນ
ແຕ່ຢູ່ເຮືອນກັບຄອບຄົວ ແລະໝູ່ເພື່ອນ, ເພິ່ນກໍຄຸຍໂມ້ເຮືອງຂອງຕົວເອງ. ແນ່ນອນ ເຂົາໄດ້ຍິນມາໝົດແລ້ວກ່ອນໜ້າ
ນີ້, ຮາມານເພີດເພີນຢູ່ກັບເຮືອງຍົດສັກ ແລະຄວາມຮັ່ງມີເພີ່ມທະວີຂຶ້ນຕື່ມ. ໃນຄວາມຄິດຂອງຮາມານ ແລະຄວາມ
ຄິດຂອງເພື່ອນໆແລະຄອບຄົວ ຄວາມຈິງໃນຂໍ້ນີ້ໄດ້ຍິນຢັ້ນວ່າ ເປັນການກະໂດດຂຶ້ນສູ່ຕໍາແຫ່ງສູງສົ່ງທາງລັດໃນຣາຊ
ອານາຈັກເປີເຊັງ. ສມັຍນີ້ເຮົາອາດເວົ້າໄດ້ວ່າ, " ຮາມານເປັນຕົວການໃຫຍ່."

ແຕ່ພວກເຮົາເຫັນຄວາມເລົ່າໃຈທີ່ຮ້າຍແຮງ ກ່ຽວກັບຮາມານ. ເຖິງແມ່ນວ່າຮາມານຮັ່ງມີ, ມີອຳນາດ, ມີກຽດຕິຍົດ

ກໍຕາມ, ຮາມານຍັງມີຄວາມຄວາມບໍ່ອີ່ມໃຈຢູ່ເລິກໆ. ການນະມັສການຕົວເອງຂອງລາວແຜ່ກົດຕິສັບໄປທົ່ວຊຶ່ງລາວ ບໍ່ສາມາດພົບຄວາມສຸກໄດ້ຈົນກວ່າທຸກໆຫົວຄົນຈະຮັບຮູ້ຄວາມຍິ່ງໃໝ່ຂອງລາວ. ການບໍ່ຍອມກຶມຫົວໃຫ້ຄວາມຄິດ ກວມໝູ່ຂອງຮາມານ, ເປັນເໝືອນຫີນແຫ່ຢູ່ໃນເກີບຂອງລາວ. ຍິ່ງໆໄປກວ່ານັ້ນ ເພິ່ນໄດ້ສັ່ງໃຫ້ເຮັດບ່ອນແຂວນຄໍ ເພື່ອສະແດງການແກ້ແຄ້ນຂອງເພິ່ນໃຫ້ທຸກຄົນເຫັນ.

. ພວກເຮົາຈະຄິດວ່າເຮົາບໍ່ມີນິສັຍຢ່າງຮາມານພາຍໃນເຮົາ ແຕ່ຄວາມຈິງທີ່ເລົ່າໃຈກໍແມ່ນ ພວກເຮົາທຸກຄົນມັກ ຈະອຸ່ງໄປຫາຄວາມເຫັນແກ່ຕົວ ແລະຜະເດັດການ. ພວກເຮົາເປັນສາຍລວດແຂງກະດ້າງ ກັບຄວາມປາຖນາ ຊຶ່ງຈະ ຖືກຜູ້ອື່ນຈ້ອງມອງຢູ່. ແມ້ກະທັ້ງສຽງຮ້ອງໄຫ້ໜ້າອາຍລັບໆຊ້ອນຢູ່, "ເບິ່ງຂ້ອຍນີ້!" ມັນເປັນສະພາບເກົ່າສ່ວນຕ່າງໆ ຂອງເຮົາ, ສະພາບມະນຸດເກົ່າຊອກຫາຄວາມພຽບພ້ອມ, ອໍານາດ, ຄວາມຮັ່ງມີ, ແລະຖານະດີ.

. ພວກເຮົາຈະເຫັນໃນບົດໜ້າວ່າ ຄວາມເຫັນແກ່ຕົວຂອງຮາມານໃນມຸມມອງຂອງໂລກ ບໍ່ພຽງແຕ່ບໍ່ເປັນທີ່ພໍໃຈ ເທົ່ານັ້ນ, ມັນຍັງເຮັດໃຫ້ເກີດຄວາມເສັງທາງຢ່າງໃໝ່ໆ. ຮາມານຊັກນໍາເຮົາໃຫ້ເຫັນກ່ອງປື້ມ ຜົນເບື້ອ ຂອງຄວາມ ອວດຕົວແລະຄວາມຂົມຂື່ນ; ຄວາມອວດຕົວຂອງເພິ່ນແມ່ນກະທັ້ງນໍາຄວາມຕາຍມາສູ່ຕົວເພິ່ນເອງ. ດັ່ງທີ່ໂຊໂລໂມນ ໄດ້ກ່າວໄວ້ວ່າ, "ຄວາມອວດຈອງຫອງນໍາໄປສູ່ການທໍາລາຍ ແລະການເວົ້າຫຼາຍຊໍານໍາໄປສູ່ການຫຼົ້ມຈົມ" (ສຸພາສິດ 16:18).

. ຮາມານນຶກບໍ່ອອກວ່າແມ່ນຫຍັງເກີດຂຶ້ນກັບເພິ່ນ. ອາດເປັນເພາະວ່າສານໄດ້ເລື່ອນໄປ, ນັ້ນໝາຍຄວາມວ່າມັນ ອາດຖືກປະຕິເສດ. ພຣະເຈົ້າຍັງຢູ່ໃນຣະຫວ່າງການທໍາງານຂອງພຣະອົງ.

. ພວກເຮົາຮຽນຮູ້ຈາກຕົວຢ່າງທັງສອງ: ການຖ່ອມຕົວຂອງຮາມານ ແລະ ການອວດອົງຂອງຮາມານ. ພວກເຮົາ ຄວນຂໍໃຫ້ພຣະເຢຊູເອົາຄວາມຂົມຂື່ນໃນຫົວໃຈອອກໄປ, ທໍາລາຍຄວາມໂນ້ມອງໄປຫາຄວາມອວດອົງ ແລະໂຫດ ຫ້າມ ແລະຮັກສາເຮົາໃຫ້ຍິນດີຖ່ອມລົງໃນພຣະອົງ.

ເປັນຫຍັງການອວດອົງຈຶ່ງເປັນພັຍອັນຕະລາຍ?

ນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດ

ເຖິງແມ່ນຄວາມອວດຕົວຄ້າຍກັບວ່າເປັນຄວາມຜິດພາດຂອງເຮົາໃນໂລກເສື່ອມໂຊມນີ້, ຄວາມຖ່ອມຕົວອາດເປັນ ສິ່ງດີສໍາລັບຄຣິສຕຽນ. ຈຶ່ງເລືອກນຶ່ງຄໍາແນະນໍາຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- **ສະຫ້ອນ.** ຈຶ່ງສະຫ້ອນຄວາມອ່ອນໂຍນຂອງທ່ານໄປສູ່ຄວາມເຫັນແກ່ຕົວ, ຄວາມຂົມຂື່ນ, ຫຼືຊອກຫາອໍານາດໃນທາງ ຄວາມເສັງທາຍຂອງຄົນອື່ນ. ຈຶ່ງສາຣະພາບ ແລະມອບການປະພຶດບາບ ແລະການກະທໍາບາບໃຫ້ພຣະເຈົ້າ.
- **ທົບທວນ.** ເຮັດບັນຊີການເຊື່ອຟັງຂອງທ່ານໃນປັດຈຸບັນ ແລະ ສິ່ງອັນດັບແລກສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງທີ່ອາດບໍາລຸງລ້ຽງຄວາມ ອວດຕົວ ຫຼືຄວາມເຫັນແກ່ຕົວ. ຈຶ່ງພິຈາຣະນາດ້ວຍໃຈອະທິຖານ ຖອນຕົວອອກຈາກ ຫຼືລົບລ້າງສິ່ງທີ່ລ້ຽງຄວາມເຫັນ ແກ່ຕົວ ຫຼືຄວາມໂມໂຫໄວ້.
- **ປອງດອງ.** ຖ້າຄວາມອວດຕົວໃນໄລຍະຜ່ານມາກໍ່ໃຫ້ເກີດບັນຫາໃນຄວາມສັມພັນ ຫຼືປຸກປັນຄວາມກຽດຊັງຄົນອື່ນ, ຈຶ່ງພິຈາຣະນາດ້ວຍໃຈອະທິຖານເຂົ້າສູ່ການປອງດອງ. ອ້ອນວອນຂໍພຣະເຈົ້າຊ່ອຍທ່ານໃຫ້ອະພັຍຫຼືຂໍການອະພັຍ.

ພວກເຮົາມີໂອກາດຢ່າງບໍ່ອາດພັລນານັບໄດ້ໃນການກະທໍາລົງໄປຢ່າງຮີບຮ້ອນໂດຍບໍ່ໄດ້ຄໍານຶ່ງເຖິງຜູ້ອື່ນ. ຂໍໃຫ້ເຮົາເຮັດໃນສິ່ງດີກວ່າ ສິ່ງທີ່ເໝືອນພຣະຄຣິດ ແລະກະທໍາດ້ວຍປັນຍາ ແລະການຖ່ອມຕົວ.